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Írásbeli kérdé s
Kövér László úrnak,

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbel i

választ igénylő kérdést kívánok intézni az nemzetpolitikáért felelős tárca nélküli miniszterhez ,

mint a tárgyban illetékes kormánytagho z

„Mikor áll munkába a csángók állampolgársági ügyintézését segítőszemély Moldvában? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

A Jobbik Magyarországért Mozgalom minden alkalommal hangsúlyozza örömét, hogy

az Országgyűlés történelmi hiányosságot pótolva megadta a külhoni magyarok számára a

magyar állampolgárság könnyített megszerzésének lehet őségét .

Az öröm azonban sokszor nem lehet teljes . Az állampolgársági ügyintézés során igen

nehéz helyzetben vannak például csángó nemzettestvéreink, hiszen sokan közülük ne m

tudnak magyarul írni, az állampolgársági papírok kitöltése segítség nélkül ezért nagyon nehé z

feladatot okoz számukra . Helyi ügyintéző nélkül a papírok leadása sem megoldható, mert a

csángóknak a legtöbb esetben nem áll módjukban Csíkszeredába, a konzulátusra vagy a

sepsiszentgyörgyi demokráciaközpontba utazni .

Korábban dolgozott két segítő a csángó falvakban, ám őket elbocsátották. Idén

februárban ezért kérdésben fordultam Önhöz, és szorgalmaztam a probléma kezelését . Az Ön

helyett válaszoló Rétvári Bence államtitkártól azonban sajnos nem kaptam érdemi választ .

Másnap, a Nemzeti Összetartozás Bizottsága ülésén ismét feltettem, ezúttal személyese n

Önnek a kérdést, válasza pedig nagyon bíztató volt . Mint elmondta, fontosnak tartja, hogy



legyen egy állampolgársági segítségnyújtó személy Moldvában . Azóta azonban érdem i

lépésrő l nem értesültünk .

A jegyzőkönyv szerint Ön a következőket mondta : „A két ember, aki a Kárpátokon

kívül volt, a Demokráciaközpont által kiküldött személy volt . Úgy tudom, megpróbálta m

ennek utánanézni, hogy viszonylag kevés ügyfél volt, de én is helyesnek tartom egyébként ,

hogy legalább Bákóba küldjenek ki valakit. A gyimesiek nyilván, átjönnek, de azok, akik

Moldva közepén vannak, nekik szerencsésebb, ha Bákóba tudnak menni, tehát szerintem

helyes, hogy Bákóban is legyen valaki. Abban bizonytalan vagyok, hogy mi megmondhatjuk-e

a Demokráciaközpontnak, hogy hova tegyenek embert, de egy jótékony ráhatást azért fontos,

hogy tegyünk ebben a vonatkozásban, és figyelni fogunk arra, hogy azok, akik kimennek a

szórvány magyarsághoz, ők e tekintetben vegyék figyelembe a csángókat. "

A fentiek alapján kérdezem Miniszter Urat :

Mikor áll munkába a csángók állampolgársági űgyintézését segítő személy

Moldvában ?

Kinek az alkalmazásában, és pontosan milyen feladatkörrel fog dolgozni ?

Milyen időbeosztásban fogja feladatát ellátni ?

Amennyiben a demokráciaközpontok munkatársai nem vállalnák ezt a feladatot ,

lehetőséget lát-e Ön arra, hogy más régiókhoz hasonlóan – mint például a

Drávaszög – a csíkszeredai konzulátus munkatársai kihelyezett konzuli napoka t

tartsanak Csángóföldön ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2013 . április 12 .
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